
Høringssvar vedr. Valby Skybrudstunnel 

Som beboere i Hf Kalvebod er vi bekymrede for placeringen af Valby Skybrudstunnel. Nedenfor fremsættes 

en række spørgsmål vedr. forhold, som vi ikke mener er belyst tilstrækkeligt i høringsmaterialet:  

Trafik 

• Hvordan sikres det, at dette projekt koordineres med de mange andre projekter i området? Her 

tænkes bl.a. på skybrudsprojektet ved Karens Minde, evt. bebyggelse af Stejlepladsen, opførelse af 

ny skole og bebyggelse i Bådehavnsgade, evt. udvidelse af godsbanen samt at den nye strand i 

Valbyparken tages i brug. Alt dette vil medføre en voldsom øget trafik til området og i 

høringsmaterialet er det vanskeligt at se, at der er taget højde for dette.  

Natur og dyreliv 

• Hvordan sikres det, at dyrelivet ikke påvirkes negativt af projektet? Her tænkes bl.a. på isfuglen i 

Enghave Kanal, samt at tudser og frøer (herunder den grønbrogede tudse) hvert forår vandrer over 

Tudsemindevej for at yngle i søen i Valbyparken. Disse arter skal beskyttes og det er vanskeligt at 

se, hvordan dette er muligt med det fremlagte projekt.  

Beboelse 

• Hvordan sikres vi mod støjgener, luftgener samt evt. forurening i forbindelse med byggearbejdet? 

Hvordan sikres det, at vores træhuse ikke får sætningsskader? I høringsmaterialet synes der ikke at 

være taget højde for at tunnelen føres under helårsbeboelse og at vi som beboere i Hf Kalvebod 

skal leve få meter fra byggepladsen ved Hf Musikbyen. 

 

På baggrund af ovenstående opfordrer vi til, at man genovervejer projektets forslåede placering, idet denne 

vil få store konsekvenser for beboerne i Hf Kalvebod, for områdets særlige dyreliv og for alle de 

københavnere som valfarter til området i stort tal for at nyde naturen.   

 

Venlig hilsen 

Casper Wandel og Lotte Kanstrup, Hf Kalvebod 51 


